
فسخ قرارداد صیادمنش با فنرباغچه

رس��انه های ترکیه از فس��خ قرارداد بازیکن جوان 
ایرانی با فنرباغچه ترکیه خبر دادند. به گزارش سایت 
fotomac، اللهی��ار صیادمن��ش در ابتدای فصل به 
صورت قرضی از فنرباغچه راهی استانبول  اس��پور شد 
و در 6 دی��دار برای این تیم یک گل به ثمر رس��انده 
اس��ت. اللهیار کار خود را در باشگاه پدیده ساری آغاز 
کرد و سپس در تیم های سایپا، استقلال، فنرباغچه و 
اس��تانبول بازی کرد. اللهیار این فصل در 12 مسابقه 
در مجموع یک گل به ثمر رس��انده و 568 دقیقه به 
میدان رفته است. این بازیکن جوان ایرانی با امید زیاد 
راهی فنرباغچه شد ولی نتوانست انتظارات را برآورده 
کند و در امر گلزنی موفق نبود. باش��گاه فنرباغچه با 
قرض دادن این بازیکن به استانبول اسپور امیدوار به 
احیای او بود ولی او در این تیم نیز عملکرد متوسطی 
از خود ارائه داد و نتوانس��ت موفق شود. بر این اساس 
و با توجه به گزارشات منفی نسبت به او حتی شانس 
بازی در لیگ دسته اول ترکیه را نخواهد داشت. باید 
دید  صیادمنش چه تصمیمی برای ادامه فوتبال خود 
خواه��د گرفت، آیا به فوتبال ایران باز خواهد گش��ت 
ی��ا خیر. صیادمنش که از س��وی ویلموتس به اردوی 
تیم ملی فوتبال ایران دعوت شد، توانست برابر سوریه 
گلزن��ی کند، البته مدیربرنامه ه��ای این بازیکن روز 
گذش��ته اعلام کرد این خبر شیطنت رسانه ای ترک 

هاست و واقعیت ندارد. 

 دست مریزاد جانسون
به پزشکان مسلمان!

ادامه از صفحه یک
اخی��را اداره بهداش��ت انگلیس- که ب��ه ظاهر باید 
رویکردی تخصصی و غیرسیاس��ی در قبال پدیده های 
جاری در این کش��ور داش��ته باش��د- تره ور فیلیپس 
)Trevor Phillips( سیاستمدار بدنام، نژادپرست و 
ضداسلام  انگلیسی را به عنوان مسؤول کارگروه بررسی 
تاثیر ویروس »کووید-1۹« بر اقلیت های نژادی و دینی 
در انگلیس منصوب کرده اس��ت. فیلیپس 67 ساله که 
قبلا مس��ؤول کمیسیون برابری های بشری و قومی در 
حزب کارگر انگلیس بود، ابتدای سال 2020 میلادی، 
به علت افشای مواضع بسیار تند و نژادپرستانه خود از 
این حزب اخراج شد. فیلیپس در مواضع خود اعلام کرده 
است مسلمانان، نماد یک ملت، در دل یک ملت دیگر 
)ملت انگلیس( محسوب می شوند و باید با سختگیری 
کام��ل، آنها را وادار به پذیرش اصولی مغایر با اس��لام 
)مبتنی بر لائیس��یته و بی بند و باری( کرد. اقلیت های 
ن��ژادی و دین��ی در انگلی��س )BAME(، از انتصاب 
فیلیپس به عنوان »مس��ؤول تحقیق و بررس��ی تاثیر 
ویروس کرونا روی اقلیت های نژادی و دینی« بش��دت 
ناراضی هستند اما دولت انگلیس و بویژه اداره بهداشت 
این کش��ور، معتقدند فیلیپس فرد کارکشته ای است و 

نیازی به جا به جایی وی وجود ندارد! 
واقعیت امر این اس��ت که نخس��ت وزیر انگلیس به 
دنبال تبلور نوعی »نژادپرستی سیستماتیک« در داخل 
کشورش است. در این میان، مسلمانان اصلی ترین جامعه 
هدف جانس��ون محسوب می ش��وند. یکی از اقدامات 
دول��ت انگلی��س در تقابل با مس��لمانان، جلوگیری از 
انتش��ار عمومی آمار مربوط به جرائم ضداس��لامی در 
این کشور است. سال 2017 میلادی، بنیاد تحقیقات 
سیاسی، اقتصادی و اجتماعی )SETA( گزارشی 72۹ 
صفحه ای درباره »اسلام هراس��ی در اروپا« منتشر کرد. 
این گزارش تکان دهنده نشان داد تنها در سال 2017 
میلادی، 1500 مورد حمله نژادپرستانه علیه مسلمانان 
در انگلی��س رخ داده اس��ت. پ��س از آن، دولت ه��ای 
»ترزا می « و »جانسون« در انگلیس، مانع انجام تحقیقات 
و آمارگیری های مس��تمر در این باره شدند. جانسون 
و دیگر مقامات انگلیس��ی بخوب��ی می دانند در صورت 
افشای جنایاتی که هر ساله در انگلیس علیه مسلمانان 
 )MI6( رخ می دهد، دولت و دستگاه اطلاعاتی انگلیس
که خود پشت پرده این ماجرا هستند، ناچار به جلوگیری 

از تکرار این اقدامات خواهند بود. 
آنچه امروز در انگلیس علیه مسلمانان رخ می دهد، 
یک تراژدی تمام عیار است! دولت این کشور و رسانه های 
 وابسته به جریان قدرت در لندن، از یک سو فداکاری و

از جان گذشتگی پزشکان مسلمان را در مواجهه با شیوع 
کرونا سانسور کرده و از سوی دیگر، زمینه ها و ابزارهای 
لازم برای تشدید نژادپرستی علیه پیروان آخرین دین 

آسمانی را در کشورشان مهیا می کنند.

خبر

ورزشی

یادداشت

فرصت ۲۱ روزه فیفا به پرسپولیس
مسؤولان باشگاه پرسپولیس 21 روز فرصت دارند درباره طلب سرمربی پیشین خود لایحه دفاعی ارائه کنند. کمیته انضباطی فدراسیون 
بین المللی فوتبال در نامه ای به باشگاه پرسپولیس اعلام کرده است 21 روز فرصت دارد درباره مطالبات برانکو ایوانکوویچ، سرمربی پیشین 
سرخپوشان آخرین دفاعیه را به دادگاه بین المللی ورزش ارائه دهد. 

علیرضا هنرمنش: بحث تدوین و تصویب 
چرخه انتخابی تیم های ملی کشتی آزاد 
و فرنگی وارد فاز جدیدی شده و گویا سرمربیان این تیم ها را 
در برابر سیاست های فدراسیون قرار داده است. از همان روزی 
ک��ه بحث تدوین چرخه انتخابی تیم ه��ای ملی تا بازی های 
المپیک در برنامه های فدراسیون کشتی مطرح شد، بسیاری از 
کارشناسان و پیشکسوتان گوش شکسته حدس می زدند آتش 
زیر خاکستر کشتی دوباره در حال بیرون آمدن و زبانه کشیدن 
است. فرآیند انتخابی تیم های ملی کشتی سال هاست به پاشنه 
آشیل متولیان کشتی و سرمربیان تیم های ملی تبدیل شده و 
گویی طلسم قانونمندی رقابت های انتخابی هیچ گاه شکستنی 
نیست. به هر حال این بحث بحران ساز، این بار در فدراسیون 
کشتی تحت مدیریت علیرضا دبیر هم آغاز شده اما هنوز الفبای 
آن بدرستی در کنار هم چیده نشده بود که نارضایتی سرمربی 
کشتی آزاد و سکوت معنادار سرمربی کشتی فرنگی را در پی 
داشته است. فرآیند رقابت های انتخابی از زمان ریاست رسول 
خادم در فدراس��یون کش��تی در برنامه های مدون این رشته 
گنجانده ش��د اما هیچ گاه بدرستی در تیم های ملی کشتی 
به باروری و قانونمندی قاطع نرس��ید. آن زمان رسول خادم 
به عنوان سرمربی تیم  ملی کشتی آزاد، تاوان سنگینی برای 
اجرای فرآیند انتخابی پس داد و در مقابل، محمد بنا هم بارها 

در طول آن سالیان ثابت کرد اعتقاد چندانی به بحث انتخابی 
ندارد! حالا تاریخ در حال تکرار شدن است اما با این تفاوت که 
اکنون غلامرضا محمدی سکاندار تیم  ملی کشتی آزاد است و 
محمد بنا همچنان مثل آن سال ها در رأس امور تیم کشتی 
فرنگی. البته بحث محمد بنا و سیاست های او کاملا واضح و 
روشن است و نمی توان امید زیادی به تبعیت او از چرخه انتخابی 
تیم  ملی داشت. محمد بنا با تکیه بر رزومه ای پر فراز و نشیب 
اما موفق، بارها در تصمیمات مهم و سرنوشت ساز نشان داده 
اعتقادی به فرآیند انتخابی ندارد و همواره با »انتصاب« دست 
به چیدمان ترکیب تیم  ملی می زند. در این شرایط غلامرضا 
محمدی می ماند و تیم  ملی کش��تی آزاد که هنوز مشخص 
نیست او هم کاملا از چرخه انتخابی مورد نظر فدراسیون کشتی 
تبعیت خواهد کرد یا خیر؟ بویژه اینکه محمدی در نشست اخیر 
بررسی چرخه انتخابی تیم  ملی نتوانست با سیاست های رئیس 
فدراسیون و انستیتو کشتی همسو باشد و ترجیح داد نشست 
مذکور را نیمه کاره رها کند و تا حدی نظراتش را با ترک جلسه 
آشکار کرد. سرمربی تیم  ملی کشتی آزاد هم اکنون در شرایط 
خاص��ی قرار گرفته و 2 راه پیش رو دارد؛ راه اول اینکه به هر 
قیمتی تا بازی های المپیک سال آینده تحمل کند و بماند و 
برای رسیدن به هدفش یعنی حضور در المپیک بجنگد. راه دوم 
هم اینکه سودای المپیک و عطای سرمربیگری در این آوردگاه 

بزرگ را به لقایش ببخشد و اگر به تفاهم با فدراسیون کشتی 
و برنامه هایش نرسد، با احترام از این عرصه کناره گیری کند. 
هیچ کس منکر افتخارات و توانمندی ها و تجربیات گرانبهای 
غلامرضا محمدی در عرصه سرمربیگری نیست اما او حالا بر 
س��ر دو راهی سخت و سرنوشت سازی قرار گرفته که یا باید 
برای رسیدن به المپیک هر چیزی را تحمل کند و دم نزند یا 
همچنان با اقتدار بر خواسته هایش پافشاری کرده و اختیارات 
مدیریتی اش را حفظ کند. با این حساب، اگر محمدی راه اول 
را انتخاب کند، باید در طول این 16 ماه باقیمانده تا المپیک، 
تاب و توان اجرای بی چون و چرای برنامه های فدراسیون کشتی 
و چرخه انتخابی را هم داشته باشد. اگر هم راه دوم را انتخاب 
کند، باید در این ایام که هنوز هیچ دس��تو رالعملی به او ابلاغ 
نشده، برای ماندن یا رفتنش تصمیم گیری کند. نکته قابل تأمل 
اینجاست که غلامرضا محمدی مثل تمام اهالی کشتی بخوبی 
این حقیقت را می داند که چندین گزینه شناخته شده و مورد 
وثوق فدراسیون کشتی، مدت هاست آماده جانشینی او هستند 
و هیچ بعید نیست این اتفاق در آستانه المپیک و در یک قدمی 
رسیدن محمدی به هدفش رخ دهد. پس بهتر است این مربی 
باتجربه و میدان دیده، بهترین تصمیم را برای ادامه همکاری با 
فدراسیون کشتی اتخاذ کند تا رزومه  کاری او همچنان باعزت 

و افتخار باقی بماند.

چالش »انتخابی« دوباره برای کشتی دردسرساز شد

بر سر دو راهی
کشتی

اس��تقلال دوران پرفراز و نش��یبی را طی می کند. تغییرات 
مدیریتی که به صورت سریالی در چند ماه گذشته در راس این 
تیم انجام شده، وضعیت شکننده ای را برای آبی ها پدید آورده 
اس��ت اما از آنجایی که آنها همیش��ه به واسطه از دست دادن 
بازیکنان اصلی خود آسیب زیادی دیده اند، قرار است مجیدی 
به هر قیمتی استخوان بندی اصلی تیم فعلی را حفظ کند. چه 
آنها در ادامه لیگ نوزدهم در صورت برگزاری، قهرمان شوند چه 
نشوند، هیچ خللی در برنامه آتی به وجود نخواهد آمد. استقلال 
در این سال ها نتوانسته همانند رقیب جام ربایی کند، تنها به این 
دلیل که در آنجا برانکو همیشه شالوده تیم را حفظ می کرد اما 
در استقلال هر وقت هر مربی ای آمد، به  همراه مدیریت نوین، 
بازیکنان جدیدی را آورد که همین آمد و شد های متوالی هیچ گاه 
امکان هماهنگ شدن تیم را نداد. استقلال همواره لیگ را بد 
ش��روع کرده و خوب به پایان رسانده است که دلیل اصلی این 
اتفاق می تواند همان تغییرات متوالی در بیس و شالوده تیم باشد. 
مدیر عامل و سرمربی آبی پوشان هر دو معتقدند استخوان بندی 
و شاکله تیم استقلال برای فصل آینده باید حفظ شود. سیاست 
میان  مدت باشگاه استقلال برای ماه های پیش رو، حفظ شاکله 
و استخوان بندی تیم برای فصل آینده است. عملکرد خوب اکثر 
بازیکنان این تیم در فصل جاری و رضایت سرمربی از عملکرد 
این بازیکنان باعث شده فرهاد مجیدی معتقد به حفظ شاکله 
تیم برای فصل بعد و تنها ترمیم برخی نقاط باشد. این در حالی 
است که احمد سعادتمند، مدیرعامل استقلال هم معتقد است 
استخوان بندی تیم باید برای فصل آینده حفظ شود و از همین 
رو ب��زودی تلاش هایی را برای تمدی��د قرارداد با بازیکنانی که 
در پایان فصل قراردادشان به پایان می رسد آغاز می کند. وجه 
مشترک فکری مدیرعامل و سرمربی آبی ها در این زمینه منجر 
به سیاست گذاری باشگاه در راستای حفظ اکثر بازیکنان برای 
فصل آینده مسابقات شده است؛ اتفاقی که در سال های اخیر 
کمتر در این تیم دیده ش��ده و معمولا در پایان فصل ها تعداد 
زیادی بازیکن از این تیم جدا شده و تعداد زیادی به جای آنها 
جذب می شدند که این یکی از اصلی ترین عواملی بود که منجر 
به از دست رفتن امتیازات فراوانی به دلیل عدم هماهنگی می شد.

فکری برای ترمیم ■
در حالی که هنوز تکلیف فصل جاری رقابت های لیگ برتر 
مشخص نیست، برخی تیم ها نیم نگاهی به فعالیت های نقل و 
انتقالاتی فصل بعد دارند. فصل نوزدهم رقابت های لیگ برتر در 
هفته بیس��ت و یکم به دلیل شیوع ویروس کرونا متوقف شده و 
هنوز مشخص نیست ادامه این مسابقات به چه شکل پیگیری 
خواهد ش��د. در این ش��رایط برخی تیم ها به شکل غیر رسمی 
فعالیت های نقل و انتقالاتی شان را برای فصل آینده به صورت 
چراغ خاموش آغاز کرده اند. فرهاد مجیدی، سرمربی آبی پوشان 
نیز ک��ه عمده تمرکزش آماده س��ازی تیم برای از س��رگیری 
احتمالی رقابت های لیگ برتر است، مثل بسیاری از مربیان دیگر 
نیم نگاهی به ترمیم تیمش برای فصل آینده دارد. استقلالی ها در 
نظر دارند شاکله و استخوان بندی تیم شان را برای فصل آینده 
حفظ کرده و در کنار آن به ترمیم برخی نقاط با جذب بازیکنان 
مورد نظرشان بپردازند. البته اولویت نخست آنها حفظ بازیکنان 
اصلی و تاثیرگذار است و اجازه نمی دهند ستاره هایی مثل تیام 

و قائدی از تیم جدا شوند. 
احتمال شکایت اسپانسر قبلی ■

در ص��ورت عقد قرارداد اس��تقلال با کارگزار جدید، به نظر 
می رس��د اسپانسر قبلی وارد یک دعوای حقوقی با این باشگاه 
شود. مسؤولان استقلال طی روزهای گذشته با یک شرکت به 
نام »فولاد متین« وارد مذاکره ش��ده و خواستار عقد قرارداد با 
آن شده اند اما هیات مدیره باشگاه هنوز روی امضای قرارداد به 
جمع بندی نهایی نرسیده است. اعضای هیات مدیره معتقدند لغو 
قرارداد با کارگزار قبلی )آریا برتر( ضرر و زیان  مالی برای باشگاه 
در پی دارد اما به گفته کامران منزوی، بدون در نظر گرفتن این 
موضوع، از شرکت فولاد متین 4 میلیارد تومان پول دریافت شده 
است. با این شرایط، در صورت امضای قرارداد رسمی استقلال 
با فولاد متین، کارگزار قبلی یعنی همان ش��رکت »آریا برتر« 
پرونده قرارداد با این باشگاه را وارد مراحل حقوقی خواهد کرد. 
این روزها ش��اهد اختلافات و حواشی متعددی درباره حامیان 
مالی باشگاه های استقلال و پرسپولیس هستیم که هواداران شان 

را دچار سردرگمی و ابهامات زیادی کرده است.

بررسی وضعیت استقلال بعد از عبور از دوران کرونا

اولویت، حفظ استخوان بندی

پنجشنبه ۱8 اردیبهشت ۱399
وطن امروز     شماره ۲9۲۱

    خصوصی سازی باعث نابودی سرخابی ها     
معاون سابق وزیر ورزش می گوید باشگاه های استقلال و پرسپولیس شرایط واگذاری به بخش خصوصی را ندارند. امیررضا 
خادم درباره واگذاری ۲ باشگاه محبوب پایتخت گفت: آن چیزی که باید در وزارت ورزش اتفاق می افتاد رقم خورد و از آن به 
بعد باید سازمان خصوصی سازی قیمت را مشخص و دولت هم نظارت می کرد. وزارت ورزش یک عضو از این مجموعه است. در 
زمان ما این اتفاقات رخ داد. وی ادامه داد: شرایط برای واگذاری فراهم شد و پاکت ها هم باز شد اما بعد از آن حواشی ای رخ داد و 
حالا بعد از چند سال به نظر می رسد همه راضی هستند که باشگاه پرسپولیس آن زمان به برنده های پاکت ها واگذار نشد. خادم 
که با برنامه »گل طلایی« رادیو جوان گفت وگو می کرد، ادامه داد: برای قیمت گذاری باید افراد متخصص نظر بدهند. قیمت های 
قبلی را هم سازمان خصوصی سازی گذاشته بود که خیلی هم بی ربط بود. معاون پیشین وزیر ورزش ادامه داد: با اطلاعاتی که از 
۲ باشگاه پیدا کردم و با وزیر وقت اقتصاد هم صحبت کردم و شرایط را بررسی کردیم، متوجه شدیم این واگذاری اشتباه است 
اما زمانی که تصمیم کلان بر واگذاری بود تمام تلاش مان را کردیم که این اتفاق رخ دهد. در نهایت 4 نوبت مزایده برگزار شد اما 
این اتفاق نیفتاد. الان صحبت چیز دیگری است. سال 9۷ که بودجه سال بعد بسته می شد، در رایزنی هایی که داشتم، اولویت 
را گذاشتم که این دو باشگاه وارد بورس شوند. این موضوع را به مسؤولان وزارت ورزش هم گفتم. فرابورس هم شرایط خاص 
خودش را دارد و با بورس متفاوت است. امیررضا خادم درباره اینکه این دو باشگاه قابل واگذاری هستند یا نه، گفت: انتهای این 

ماجرا این است که این دو باشگاه نه قابل واگذاری هستند و نه به نفع بخش خصوصی هستند.

ام��روز )پنجش��نبه( مهل��ت 4 س��اله 
هیأت رئیس��ه فدراس��یون فوتبال س��ر 
می رسد اما به علت مشکلات اساسنامه ای، خبری از انتخابات و 
ترکیب جدید هیأت رئیسه نیست. هجدهم اردیبهشت سال ۹5 
انتخابات فدراسیون فوتبال پس از کشمکش های فراوان برگزار 
شد و بعد از گذشت ۹ سال، علی کفاشیان مسند ریاست را به 
مهدی تاج واگذار کرد تا عصر جدیدی در فوتبال ایران آغاز شود 
اما برخلاف تصورات، دوران ریاست وی کوتاه تر از هم کیشانش 
بود و حتی نتوانس��ت دوران 4 س��اله خود را تمام کند. امروز 
روزی است که طبق قانون مدیریت 4 ساله هیأت رئیسه به پایان 
می رسد اما فعلا به علت برگزار نشدن انتخابات، آنها می توانند از 
این چند صباح حضور در فوتبال هم استفاده کنند تا انتخابات 
ترکیب مدیران این فدراسیون را برای 4 سال دیگر مشخص 
 کند. طبق اساس��نامه کنونی، مدیران فدراسیون می توانند تا

4 س��ال در ای��ن مجموعه 
فعالیت کنند و بعد از گذشت 
این موعد، باید انتخابات جدید 
برگزار ش��ود که این موضوع 
فعلا منتفی است. حال این 
سوال مطرح می شود که آیا 
باید اعض��ای جدیدی  فیفا 
را ب��رای دوران گذار انتخاب 
کند یا خیر؟ حسن غفاری، 
انتقالی  هیأت رئیس��ه  عضو 

فدراس��یون فوتبال در س��ال 86 در گفت و گو با ایسنا، درباره 
اتمام قانونی دوران مدیریت هیأت رئیسه بر فوتبال و اینکه آیا 
احتمال انتخاب هیأت رئیسه انتقالی وجود دارد یا خیر، می گوید: 
نیازی به هیأت رئیس��ه انتقالی نیست. AFC هم در برهه ای 

 از ای��ن قانون عب��ور کرد و
بن همام 5 سال مدیریت کرد 
تا انتخابات این کنفدراسیون 
از س��ال جام جهانی به سال 
بعد منتقل شود. به طور کلی 
فیفا اص��راری بر جابه جایی 
هیأت رئیس��ه در این قبیل 
موارد ن��دارد. وی ادامه داد: 
هیأت رئیسه می تواند از طریق 
نامه نگاری ب��ه فیفا توضیح 
دهد که به چه علت انتخابات عقب افتاده است. الان هم که 
به علت مشکلات اساسنامه و شیوع کرونا در جهان، این قبیل 
مس��ائل عادی است و فیفا آن را می پذیرد. غفاری همچنین 
به دوران مدیریت علی کفاشیان اشاره کرد و گفت: البته فکر 

می کنم آقای کفاش��یان هم روی هم رفته بیش از 8 س��ال 
مدیریت کرد و چند ماه اضافه روی مسند ریاست فدراسیون 
فوتبال حضور داش��ت. عضو هیأت رئیسه انتقالی فدراسیون 
فوتبال خاطرنش��ان کرد: وقتی س��ال 86 در اساس��نامه این 
فدراس��یون دست برده شد و قوانین به طور غیرقانونی تغییر 
ک��رد، فیفا تصمیم بر انتخاب هیأت رئیس��ه انتقالی گرفت تا 
فوتبال ایران را سروس��امان دهد. الان تفاهم و همکاری بین 
طرفین وجود دارد. با توجه به وضعیت کنونی و روند اصلاح 
اساسنامه، انتخابات تا پاییز سال جاری به طول می انجامد و 
طبق زمانبندی انجام شده از سوی این نهاد، احتمالا انتخابات 
بین ماه های مهر و آبان برگزار شود. با یک حساب سرانگشتی، 
مدیران فدراسیون فوتبال حدود 4 سال و نیم در این مجموعه 
حضور خواهند داشت و سپس نوبت انتخابات و ترکیب جدید 

اعضای هیأت رئیسه فرا می رسد. 

پایان رسمی و قانونی مهلت 4 ساله فدراسیون فوتبال

احتمال برگزاری انتخابات در پاییز
گزارش


